

English Version

Policy Name:	<b>Health Collaboration Policy.</b>
--------------	-------------------------------------

▪ **Policy Information:**

Code:	PS 13 SDG03 3
Issue date:	
Revision, Date:	
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	4
Policy Approved Date:	
Decision of the Deans Council:	

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to strengthening collaboration with local and international health institutions to improve public health outcomes and well-being within the university and local community. This policy aims to establish sustainable partnerships that support knowledge exchange and provide integrated health services, focusing on enhancing sustainability in health training and expanding scholarship opportunities in medical fields.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Establish effective health partnerships with local and international health institutions to enhance the quality of health services and well-being.
2.	Provide sustainable training opportunities in health fields to prepare students for active integration into the medical community.
3.	Support the local community with health awareness programs and sports services that contribute to improved public health.

▪ **Related procedures:**

1.	Health Collaborations Procedure
2.	Health Sustainability Internship Program Procedure
3.	Community Health Outreach Procedure
4.	Sports Facilities Access Procedure
5.	Postgraduate Scholarship Procedure - Health Specialties

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of health cooperation agreements
2.	Number of Health Institutions Offering Sustainability Internships
3.	Number of Community Outreach Programs- Healthcare Services
4.	Number of Community Users of Sports Facilities
5.	Number of delegates to complete postgraduate studies - medical specialties

▪ **Recommendations of the last review:**



1.	Develop additional health collaboration agreements with leading institutions to support university and community services.
2.	Create a program to evaluate the effectiveness of sustainable internship programs in collaboration with health institutions.
3.	Enhance local health awareness initiatives, focusing on community sports activities.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة التعاون الصحي
-------------	---------------------

## المعلومات العامة:

الرمز:	PS_13_SDG03_3
تاريخ الإصدار:	
رقم المراجعة، وتاريخها:	
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	4
تاريخ اعتماد السياسة:	
قرار مجلس العمداء:	

## المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

## نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتعزيز التعاون مع المؤسسات الصحية المحلية والدولية لتحسين نتائج الصحة العامة والرفاهية في المجتمع الجامعي والمجتمع المحلي. تهدف السياسة إلى تحقيق شراكات مستدامة تدعم تبادل المعرفة وتوفير خدمات صحية متكاملة، مع التركيز على تعزيز الاستدامة في التدريب الصحي وتوسيع فرص الابتعاث في المجالات الطبية.

## أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

١.	إقامة شراكات صحية فعّالة مع المؤسسات الصحية المحلية والدولية لتعزيز جودة الخدمات الصحية والرفاهية.
٢.	توفير فرص تدريب مستدامة للطلبة في المجالات الصحية لتأهيلهم للاندماج الفعال في المجتمع الطبي.
٣.	دعم المجتمع المحلي ببرامج توعوية صحية وخدمات رياضية تساهم في تحسين الصحة العامة.

## الإجراءات المرتبطة:

١.	إجراء تنظيم التعاون في المجالات الصحية
٢.	إجراء برامج التدريب العملي في الاستدامة الصحية
٣.	إجراء برامج التوعية المجتمعية
٤.	إجراء تنظيم الوصول إلى المرافق الرياضية
٥.	إجراء الابتعاث للدراسات العليا - التخصصات الصحية

## مؤشرات الأداء:

١.	عدد اتفاقيات التعاون الصحي
٢.	عدد المؤسسات الصحية المشاركة في برامج التدريب العملي
٣.	عدد البرامج المجتمعية المنفذة - الخدمات الصحية
٤.	عدد مستخدمي المرافق الرياضية من المجتمع المحلي
٥.	عدد الموفدين لاستكمال الدراسات العليا - التخصصات الطبية

▪ توصيات آخر مراجعة:

١.	تطوير المزيد من اتفاقيات التعاون الصحي مع المؤسسات الرائدة لدعم خدمات الجامعة والمجتمع المحلي.
٢.	إنشاء برنامج لتقييم فعالية برامج التدريب العملي المستدامة بالتعاون مع المؤسسات الصحية.
٣.	تعزيز مبادرات التوعية الصحية في المجتمع المحلي، والتركيز على الأنشطة الرياضية المتاحة لأفراد المجتمع.